

南京天文光学技术研究所线上外事活动事前公示表

公示时间：2023 年 7 月 13 日-19 日

团组名称：网络参加 IAU 关于天文学和卫星星座的研讨会								
团组成员基本信息：								
姓名		部门			职务			
胡天柱		望远镜新技术研究室			工程师			
任务描述及必要性说明		IAU 关于天文学和卫星星座的研讨会由国际天文联合会主办，将在 2023 年 10 月 2 日-10 月 6 日在西班牙 La Palma 岛举行，讨论日益严重的卫星产生的光污染对成像质量的影响。会议日程（详细见附后）安排大致为： 10 月 2 日，会议报到； 10 月 3-6 日，正式会议。 此次胡天柱博士拟在线参加 IAU 关于天文学和卫星星座的研讨会，了解目前卫星星座对天文望远镜成像质量的影响，应对策略及相关软件开发的前沿进展，胡天柱博士将以 LAMOST 为例介绍卫星星座对巡天望远镜观测的影响。 参会方式：网络参会。						
经费来源		☐ 研究所		项目名称：光学天文望远镜成像质量智能监测及诊断方法研究				
				课题编号：B269				
		☐ 其他资助单位：						
		☐ 国外资助单位：						
		（如研究所与外单位共同支付请具体说明）						
经费预算（元）		合计	国际旅费	住宿费	伙食费	公杂费	城市间交通	其他费用（会议注册费、签证费和必须的保险费用等）
		1063 元						注册费 1063 元
		须事先报批的支出事项：						
		各项支出具体说明： 网络参会，需要支付 135 欧元包括注册费和会议论文出版费，按汇率 7.87 计算，约 1063 元。						
邀请单位介绍： 国际天文联合会 IAU 国际天文学联合会（International Astronomical Union，IAU）是世界各国天文学术团体联合组成的非政府性学术组织，其宗旨是组织国际学术交流，推动国际协作，促进天文学的发展。国际天文学联合会于 1919 年 7 月在布鲁塞尔成立。IAU 有 73 个成员国，其中包括专业天文学研究达到								

较高度度的大多数国家，拥有直接参与地面和空间天文学科学研究的 10528 多名成员。



The banner features a dark space background with a grid of white lines representing satellite orbits. A large, brown, irregular rock-like object is positioned on the left. The main title 'Astronomy and Satellite Constellations: Pathways Forward' is in large, bold, orange-yellow font. Below it, the location 'La Palma, Canary Islands, Spain' and dates '2-6, October, 2023' are in smaller white text. A navigation menu at the top includes 'Home', 'Symposium', 'Logistics', 'Extra Activities', 'Registration', 'Abstract Submissions', and 'IAU Travel Grants'. Below the main title, four circular icons represent 'Objectives', 'Programme', 'Registration', and 'Extra Activities'. At the bottom, a paragraph states: 'IAU Symposium 385 will focus on **Astronomy and Satellite Constellations: Pathways Forward**. It will take place in **La Palma**, Canary Islands (Spain), on **2-6 October 2023**. [Registration is open!](#)

Home Symposium Logistics Extra Activities Registration Abstract Submissions IAU Travel Grants

IAUS385 Symposium on
**Astronomy and Satellite Constellations:
Pathways Forward**
La Palma, Canary Islands, Spain
2-6, October, 2023

Objectives Programme Registration Extra Activities

IAU Symposium 385 will focus on **Astronomy and Satellite Constellations: Pathways Forward**. It will take place in **La Palma**, Canary Islands (Spain), on **2-6 October 2023**.
[Registration is open!](#)

Start at:	MONDAY	TUESDAY	WEDNESDAY	THURSDAY	FRIDAY
9:00 AM	Welcome and Opening including government officials	SatHub talks	Policy sessions	Policy sessions	Steering Committee Panel: Evaluate the progress in 2022-2023 and the need to re-direct efforts
9:10 AM					
9:20 AM					
9:30 AM					
9:40 AM					
9:50 AM					
10:00 AM	IAU Centre				
10:10 AM					
10:20 AM					
10:30 AM					
10:40 AM					
10:50 AM					
11:00 AM	Keynote Speaker				
11:10 AM					
11:20 AM					
11:30 AM					
11:40 AM					
11:50 AM					
12:00 PM					
12:10 PM					
12:20 PM					
12:30 PM					
12:40 PM					
12:50 PM					
1:00 PM					
1:10 PM					
1:20 PM					
1:30 PM					
1:40 PM					
1:50 PM					
2:00 PM					
2:10 PM					
2:20 PM					
2:30 PM					
2:40 PM					
2:50 PM					
3:00 PM					
3:10 PM					
3:20 PM					
3:30 PM					
3:40 PM					
3:50 PM					
4:00 PM					
4:10 PM					
4:20 PM					
4:30 PM					
4:40 PM					
4:50 PM					
5:00 PM					
5:10 PM					
5:20 PM					
5:30 PM					
5:40 PM					
5:50 PM					
6:00 PM					
6:10 PM					
6:20 PM					
6:30 PM					
6:40 PM					
6:50 PM					
7:00 PM					
7:10 PM					
7:20 PM					
7:30 PM					
7:40 PM					
7:50 PM					
8:00 PM					
8:10 PM					
8:20 PM					
8:30 PM					
8:40 PM					
8:50 PM					
9:00 PM					
9:10 PM					
9:20 PM					
9:30 PM					
9:40 PM					
9:50 PM					
10:00 PM					
10:10 PM					
10:20 PM					
10:30 PM					

COFFEE BREAK with poster viewing	COFFEE BREAK with poster viewing	COFFEE BREAK with poster viewing	COFFEE BREAK with poster viewing	COFFEE BREAK with poster viewing
CE sessions	SatHub panel	Policy sessions	Policy sessions	PARALLEL MEETINGS SatHub hack session intro or UN Delegates & Observers Meeting (Public)
		Travel to Observatory		
		Bagged Lunch on Bus		
LUNCH Poster Viewing available	LUNCH Poster Viewing available	Break	LUNCH Poster Viewing available	LUNCH Poster Viewing available
CE sessions	SatHub TBD Maybe policy connection	Observatory visit	Industry & Technology sessions	Closing Ceremony
				PARALLEL MEETINGS SatHub hack session possibly with DotDotAstro or UN Delegates & Observers Meeting (Invited)
Poster Pop-Ups	Poster Pop-Ups	Break		Adjourn for the meeting
Poster Viewing	Poster Viewing		Poster Viewing	
Welcome cocktail reception	Santa Cruz de La Palma	Travel back to Santa Cruz de La Palma Water & Snack on Bus	Closing Dinner	
Public Talk in the Teatro Circo de Marte			Special activity – switching off the lights in Santa Cruz de la Palma and a presentation of Starlight images for attendees & the people of La Palma.	Travel to Fuencaliente
				Fuencaliente and the older volcano
				Travel to Santa Cruz de La Palma